
 

 

 

 
1. Care este gradul utilizării capacităților de producție?   

Romcarbon are linii de producție diferite pentru o diversitate de produse. Pentru unele dintre aceste linii de 
productie, gradul de utilizare a capacității de producție este influențat și de sezonalitatea cererii. În general, în cazul 
celor mai multe linii de producție gradul de utilizare a capacității e aproape de 100%. Pentru unele linii de producție, 
totuși, gradul de utilizare ar putea fi în jur de 70% în extrasezon. 
 

              Ce condiții sunt necesare pentru eventuala creștere a acestuia?  

Necesitatea creșterii capacității de producție e dată de existența unei cereri crescânde pe piață pentru anumite 
produse. În acest sens avem în plan investiții în sectorul Polimeri reciclați & Compounduri și în Prelucrate Polistiren. 
De asemenea trebuie să menționăm că un factor important în cresterea activității noastre îl reprezintă și stabilitatea 
forței de muncă. 
  

2. Care este gradul mediu de uzură fizică și morală a mijloacelor de producție?  

Dacă folosim principiul contabil pentru a calcula amortizarea, pe total societate echipamentele și utilajele au atins 
pragul de 2/3 din durata lor de viață. Dar există o mare variație între diferitele utilaje și echipamente. Unele 
echipamente noi au puțin peste un an de utilizare, în timp ce alte echipamente sunt mai vechi, fiind in functiune de 
peste 20 de ani, dar funcționand, încă, in parametrii corespunzatori. 
  
               Ce investiții de retehnologizare sunt necesare în viitorul apropiat? 

Ne vom concentra pe investițiile legate de economia circulară și pe cele destinate creșterii eficienței energetice a 
companiei. 
  

3. Sunt asigurate creanțele? În ce procent?  

Da, sunt asigurate toate creanțele cu plata la termen care îndeplinesc criteriile de admisibilitate, exceptând creanțele 
în relație cu firmele din grup, instituțiile publice și persoanele fizice. 
  

4. Reușiți să transferați în preț creșterea costului materiilor prime? Reușiți să vă păstrați marja brută? 

Totul depinde de grupele de produse și de cererea  pentru acestea existentă pe piața. Într-o anumită măsură, putem 
ajusta prețul de vânzare în funcție de costul materiilor prime. Prioritatea noastră o reprezintă reducerea costurilor în 
general, precum și menținerea politicii de achiziții de materii prime în avans, astfel încât să putem rămâne competitivi 
pe piață. Judecând după rezultatul financiar, ne-am descurcat în păstrarea marjei noastre brute, acest lucru 
datorându-se unor eforturi combinate, inclusiv prin transferarea creșterii costului materiilor prime către clienții noștri. 
  

5.  Aveți în plan o politică de dezvoltare extensivă, de M&A?  

În acest moment nu avem planuri de dezvoltare prin achiziții și fuziuni. În schimb, ne vom concentra pe extinderea 
capacităților de productie existente și pe retehnologizare astfel încât să îmbunătățim eficiența producției. 
  

6. Cum vedeți viitorul industriei? Cât de tare vă afectează politicile verzi?  

 Viitorul industriei este acela de a deveni mai ecologici (eco-friendly)  și de a-și îmbunătăți eficiența energetică. 
Politicile verzi impactează afacerea noastră, dar mai mult într-un mod pozitiv. Având o experiență bogată în economia 
circulară, știm cel mai bine cum să o punem în practică. De fapt, sectorul Polimeri reciclați și compound-uri a 
înregistrat o creștere semnificativă în ultimii ani. În plus încercăm să extindem cunoștințele noastre în reciclarea 
plasticului la afacerile convenționale de prelucrare a plasticului. Obiectivul este de a introduce mai mult polimer 
reciclat în activitatea noastră de prelucrare a plasticului. 

                      Redirecționarea vânzării producției tăvițelor de catering de unică folosință din PS pe piețele externe este 
doar o soluție de moment? 

În ceea ce privește grupa de produse, Tăvițe de catering de unică folosință din PS, într-adevăr redirecționarea vânzării 
către piețele externe non-UE nu este o soluție pe termen lung, deși ajută la acoperirea capacității de producție rămase 
libere ca urmare a interdicției vânzării acestor produse pe piețele UE. În prezent dezvoltăm un alt produs pentru a 
înlocui această linie de afaceri. Vestea bună este că noul produs va fi executat în continuare pe aceeași linie de 
producție, cu investiții suplimentare în instalația de producție. 
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